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Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at det ville være muligt at lave en skatterabat for dækningsafgif-

ten for erhvervsejendomme på samme måde, som der er aftalt for grundskylden? Endvi-

dere bedes ministeren bekræfte, at det vil være muligt at sammentænke de to skatterabat-

ter, sådan at virksomheder, der oplever et fald i dækningsafgiften, ville kunne få dette 

modregnet i en evt. (senere) grundskyldsskatterabat grundet stigende grundskyld og til-

svarende for virksomheder, der oplever stigende dækningsafgift (nu) men faldende grund-

skyld (senere). Endelig bedes ministeren bekræfte, at det uden en skatterabat for dæk-

ningsafgiften (som er sammentænkt med grundskyldskatterabatten) er muligt, at nogle 

virksomheder vil opleve at nyde godt af både faldende dækningsafgift (nu) og en grund-

skyldsskatterabat (senere) trods samlet set lavere beskatning. 

 

Svar 

Med boligskatteforliget fra 2017 (V, LA, K, S, DF og RV) er der taget politisk stilling til 

dækningsafgiften fremadrettet, herunder at dækningsafgiften ikke skal være omfattet af en 

skatterabat. Dækningsafgiften slår dermed fuldt igennem, når de nye vurderinger udsen-

des.  

 

Jeg henviser desuden til mit svar på spørgsmål 703. 

 

 

 


